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Protokoll fört vid pensionärsrådets 

sammanträde i Hägersten-

Liljeholmen den 16  augusti  2016 

 

§1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 

dagordningen 

Ordförande hälsade alla välkomna till sammanträdet. Dagordningen 

godkändes. 

 

§2. Justerare utses 

Rolf Lindquist och Lola Carlsson. 

 

§3. Anmälan av protokoll 

 

Utskick av dagordning och protokoll till två av ledamöterna i 

pensionärsrådet har inte fungerat, så de har inte haft möjlighet att 

förbereda sig inför sammanträdet. 

 

a) Pensionärsrådets protokoll 2016-06-07 

 

Konsekvensanalys inför flytt av Eternellens dagverksamhet 

Eternellens dagverksamhet som nu finns på Axelsbergs  

Vård- och omsorgsboende ska flyttas till Solkattens dagverksamhet 

på Fruängsgårdens servicehus. En konsekvensanalys ska göras inför  

flytten. Marja Kammouna kommer att hålla i konsekvensanalysen. 

Den kommer att genomföras före flytten senare i höst. Marja 

återkommer med information. 

 

Information om brandprevention 

Information om brandprevention har tagits upp på   

Brottsförebyggande rådet/ ”Tryggare äldre”. Alla stadsdelens  

äldreboenden har rutiner för brandprevention. När det gäller äldre 

som bor kvar i sitt hem och har hjälp av hemtjänst så är det 

landstingets ansvar att ordna tekniska hjälpmedel som t.ex. spisvakt.  

Biståndsbedömaren ska informera landstinget om enskilda 

pensionärers behov av hjälpmedel. Marja Kammouna ska ta upp  

denna fråga på nästa samverkansmöte med landstinget.  

 

Upphandling av tvätt 

Marja har informerat nämnden om förvaltningens plan att 

upphandla tvättservice och nämnden är positiv till detta. Ett ärende 

till Serviceförvaltningen förbereds. Det är Serviceförvaltningen 

(centralt i staden) som sköter upphandlingen för alla stadsdelar i 

Stockholm. Marja återkommer med information. 
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Anslagstavlor 

En karta med önskemål om placering av anslagstavlor har inkommit 

till förvaltningen från PRO. Fatima Durrani på avdelningen för 

samhällsplanering (i stadsdelsförvaltningen) har hand om frågan 

och har kontakt med landskapsarkitekten på trafikkontoret angående 

detta.  

 

b) Rådet för funktionshinderfrågor 

 

Brandinspektörer 

I en minnesanteckning från brottsförebyggande rådet från  

2016-05-27 står det att fyra brandinspektörer i Brännkyrka arbetar  

med hembesök för informera om brandskydd och kontrollera 

brandvarnare. Detta är riktat till olika grupper, som t.ex. äldre. 

Pensionärsrådet undrar vad som händer i Hägersten-Liljeholmen när 

det gäller detta. Rådet önskar information i ärendet. 

c) Sammanfattning av pensionärsrådets möte med 

stadsdelsnämndens gruppledare 

Pensionärsrådets roll 

Pensionärsrådet framförde önskemål om att få komma in tidigare i 

stadsdelsnämndens beslutsprocesser för att därigenom ha bättre 

möjligheter att påverka. Pensionärsrådet vill fortsätta diskutera om 

hur de kan bidra med synpunkter före diskussion och nämndbeslut 

och efterlyser ett förslag på hur det ska gå till rent konkret.  

 

Äldreplan 

Det finns många mindre planer som rör äldrefrågor. Dessa bör 

rymmas i en mer övergripande och sammanhållen plan för 

äldrefrågorna i stadsdelen. På mötet med stadsdelsnämndens 

gruppledare föreslog pensionärsrådet att en ”äldreplan” skulle 

upprättas och nämnden ställde sig positiva till idén. Pensionärsrådet 

undrar hur man går vidare med denna idé.  

 

 Många frågor som berör pensionärerna i Hägersten-Liljeholmens 

stadsdel fattas av Äldrenämnden centralt i staden och inte av 

Hägersten-Liljeholmens stadsdelsnämnd.  Det finns en del  

arbetsgrupper om olika frågor som tjänstemän i de olika 

stadsdelarna deltar i för att ge och få information och lämna 
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synpunkter till äldrenämnden. För att kunna kartlägga vilka behov 

som finns hos stadens äldre tycker pensionärsrådet att det är viktigt 

att också pensionärerna kan nå fram till beslutsfattarna i 

äldrenämnden med synpunkter och information och ett sätt kunde 

vara att de ges möjlighet att delta i olika arbetsgrupper.  

 

Information till de äldre i stadsdelen 

På frågan om hur man når ut med information till de äldre i 

stadsdelen så fick pensionärsrådet svaret att stadsdelsnämnden 

informerar genom annonser i lokaltidningen. Pensionärsrådet undrar 

hur effektivt det egentligen är och vill att detta följs upp. 

 

§ 4. Kvarstående frågor och uppdrag 

 

Studiebesök på Fruängsgårdens servicehus 

Pensionärsrådet önskar göra ett studiebesök på Fruängsgårdens 

servicehus. Syftet är att skaffa sig mer kunskap för att kunna ge 

relevanta och genomtänkta förslag och synpunkter inför beslut. 

Marja Kammouna ska tala med enhetschefen på Fruängsgårdens 

servicehus, Marie Bergström, och återkommer i frågan. 

 

Utbildning för pensionärsrådet 

 Pensionärsrådet sammanfattade på mötet 2016-06-07 vad de  

behöver ha utbildning/information om. Nu väntar de på besked om 

hur och var detta ska ordnas och vem som har ansvaret i denna 

fråga.  

 

Pensionärsrådets arbetsformer när det gäller att nå ut till 

pensionärerna i stadsdelen 

Pensionärsrådet har varit i kontakt med pensionärsföreningar i andra 

stadsdelar för att se hur de arbetar med att nå ut till pensionärerna i 

sina stadsdelar. Pensionärsråden i en del stadsdelar arbetar mycket 

ambitiöst för att få reda på hur pensionärerna upplever att 

äldreomsorgen fungerar. Bakgrunden till detta är att pensionärsrådet 

starkt ifrågasätter validiteten hos stadens brukarundersökningar. 

Pensionärsrådet kommer fram till att det inte är deras uppgift att 

genomföra en undersökning. Däremot bör beslutsfattarna i 

staden/stadsdelen skaffa sig ett bättre underlag än vad dessa 

brukarundersökningar ger. Diskussionen om pensionärsrådets 

arbetsformer fortsätter nästa möte.  
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§ 5. Aktuell information från förvaltningen  

 

Stadsdelsförvaltningen är med i ett pilotprojekt om tryggare 

mottagande i hemmet efter utskrivning från sjukhusvård. 

Förvaltningen ska anställa 4 undersköterskor som ska ansvara för 

att äldre som kommer hem från sjukhusvistelse får ett tryggt 

mottagande. Förhoppningen är att komma igång med detta i slutet 

av september. Planen är att projektet ska permanentas 2017.  

 

Åsengårdens vård- och omsorgsboende drivs på entreprenad sedan 

1995. Nuvarande avtal med Bräcke diakoni löper ut 30 september 

2017.  I enlighet med stadsdelsförvaltningens rekommendation 

kommer stadsdelsnämnden att föreslå kommunstyrelsen att 

upphandla driften av Åsengården. Upphandlingen sköts av 

serviceförvaltningen (centralt i staden). Förvaltningen är nöjd med 

Bräcke diakoni som entreprenör. 

 

§ 6. Ärenden till stadsdelsnämnden 

 

  Ärende 2, Medborgarförslag-”lekplats” för äldre 

Pensionärsrådet tycker att idén med ett utegym för pensionärer är 

bra. Formuleringen ”lekplats” för äldre tycker pensionärsrådet är 

onödigt kränkande.  

 

Ärende 3, Medborgarförslag-Badbrygga vid Trekantens östra sida 

Pensionärsrådets kommentar är att en badbrygga är, enligt tidigare 

information från förvaltningen, dyr att bygga och att det dessutom 

inte är säkert för de som ska bada på grund av nedskräpningen på 

botten. 

 

Ärende 9, Biblioteksplan 2016-2020 

Pensionärsrådet stöder förslaget om ett bibliotek vid Liljeholmen 

och kommenterar att det redan tidigare har getts besked om att det 

kommer ett bibliotek till Liljeholmen. Pensionärsrådet är besviket 

på att tidigare löften vid nedläggningar i området, inte har infriats.   

 

Ärende 11, Äldreboendeutredningen 

Pensionärsrådet kommenterar att det är dyrt att bo på ett 

äldreboende. Konsekvensen av det kan bli att en del pensionärer 
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undviker att flytta till olika typer av äldreboende fast de har behov 

av det.  

 

Ärende 16, Ändring av instruktionen för kommunstyrelsens 

pensionärsråd och stadsdelsnämndernas pensionärsråd 

Pensionärsrådet vill att det ska finnas möjlighet till fyllnadsval om 

den 4-åriga mandatperioden genomförs. 

 

Pensionärsrådet framhåller att råden bör användas som en resurs 

och ges möjlighet att delta i förberedelsearbeten. 

 

§ 7. Rapport från förtroenderåden 

 

Förtroenderådet Trekantens servicehus, Eiwor Arthursson 

Sillunchen den 8 juni var trevlig och uppskattad. Förtroenderådet 

subventionerade halva priset för lunchen. Nästa möte är den 5 

september och då ska man planera höstens begivenheter.   

 

Kransen-Åsens förtroenderåd, Bertil Andersson 

Förvaltningen har tidigare fått en lista över bussresor som Margret 

anordnar. 

 

 Fruängsgårdens förtroenderåd, Valter Lund 

Midsommarfirandet på Fruängsgården blev väldigt lyckat och runt 

150 personer kom.  

 

§ 8. Övriga frågor 

 

Skärpt förordning angående bemanning 

Pensionärsrådet undrar vad som händer med bemanningen på natten 

på vård- och omsorgsboendena. Marja Kammouna informerar om 

att regeringen inte tog socialstyrelsens förslag om bemanning på 

boenden. Det blir istället en mer flexibel regel, nämligen ”att vård- 

och omsorgsboenden ska ha personal dygnet runt som utan dröjsmål 

kan uppmärksamma om en boende behöver stöd och hjälp”. På 

vård- och omsorgsboendena i Hägersten-Liljeholmen finns det 

tillräckligt med personal för att täcka behovet nattetid och för att 

kunna hantera tillfälliga oförutsedda händelser, säger Marja 

Kammouna. Förvaltningen har inte fått några rapporter om problem 

orsakade av för låg bemanning nattetid.  

 

Medicinsk fotvård på Trekantens servicehus 

Det är inte klart än. Pensionärsrådet kommer att få mer information 

på nästa möte. 
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Information om demokratisamordning 

Marja Kammouna föreslår att förvaltningens demokratisamordnare 

bjuds in till nästa möte. Pensionärsråden tycker att det är en bra idé 

och det beslutas att demokratisamordnaren ska bjudas in till 

pensionärsrådets sammanträde den 18 oktober.  

 

Till sammanträdet den 15 november är planen att bjuda in  

fastighetssamordnaren.  

 

Dialog om rutiner gällande pensionärsrådets sammanträde 

Gunilla Olsson (sekreterare) föreslår att det görs en stående tidsplan 

för skapande av dagordning och justerande av protokoll. 

Dagordningen skickas ut senast en vecka före pensionärsrådets 

sammanträde och ordförande bör få förslag på dagordning några 

dagar innan det. Protokollet justeras först via mail och skrivs under 

på nästa möte. Justerarna bör ha ett dygn på sig att justera 

protokollet. Protokollet skickas till nämnden omgående.  

 

En balanslista ska göras för att hålla reda på kvarvarande frågor.  

 

Närmiljövandring 

En närmiljövandring i Midsommarkransen och på Hägerstensåsen 

behöver göras. Framkomligheten på trottoarerna är dålig på grund 

av häckar och träd som växer och hänger långt utanför 

tomtgränserna.  

 

§ 9. Nästa sammanträde 

Nästa sammanträde äger rum tisdagen den 18 oktober, start med 

förmöte kl.9:00.  

 

§ 10. Sammanträdet avslutas 

          Ordföranden tackade alla för dagens möte och förklarade därmed  

          sammanträdet avslutat. 

 

 

 


